
Groene Vlieger nr. 4, oktober 2018. Voor de verspreiding: Hendrik Tuinstra zie e-mailadres hierboven. 

GROENLINKS N.O. Veluwe 

Inleiding 

We zitten alweer in de (zomerachtige) herfst na een lange en warme zomer. 
En ook de herfst is prachtig. We boffen met wonen in deze mooie streek van 
ons land; heerlijk om te wandelen, fietsen en/of lekker in het zonnetje te 
zitten; daar valt heel wat energie aan op te doen. 

In de gemeente Epe raken Wilma en Jan Willem vertrouwd met de 
hoeveelheid werk en de diversiteit ervan als raadslid. Petje af want alleen al 
het lezen van alle stukken is een fors karwei; het je eigen maken, verdiepen in 

achtergronden en argumenten en het toetsen aan GL-opvattingen en uitgangspunten vraagt veel inzet 
en tijd. In de steunfractie in Epe heeft inmiddels een wijziging plaatsgevonden: omwille van 
gezondheidsreden is Edwin van de Elsaker uit de steunfractie gegaan en wordt hij vervangen door Tilly 
Meijer. 

In Heerde zitten zoals bekend Dianneke Landman en Silvia van Amerongen in de fractie. Er is echter 
behoefte aan ondersteuning omdat Silvia in verband met het verlenen  van zorg aan gezin en familie van 
tijd tot tijd afwezig is. Geraldine Kwekkeboom en Anneke van Dijk zitten in de steunfractie. Leden, die 
zich hierbij verdienstelijk willen maken, zijn van harte welkom en kunnen contact opnemen met 
Geraldine Kwekkeboom in Heerde. (mobiel: 06-18825557) 

Gezocht nieuwe bestuursleden! 

Ida Visser heeft zich teruggetrokken als penningmeester en is vervangen door Hilly. Er is dus een 
vacature voor secretaris en voor voorzitter. We vragen jullie, leden, om eens goed na te denken of je 
wat tijd beschikbaar wilt stellen voor GroenLinks op de Noord-Oost Veluwe en in het bestuur een rol op 
je wilt nemen. Het zou heel erg fijn zijn als er mensen opstaan, die zich willen verdiepen in het reilen en 
zeilen van onze afdeling; in Epe maken we als GL als fractie lid uit van de coalitie met een (parttime 
wethouder); in Heerde in samenwerkingsverband met D66 en met 2 leden vormen we daar een fractie 
in de oppositie. Bij Hilly is nadere informatie te verkrijgen over het werk van zowel secretaris en 
voorzitter. Haar e-mailadres staat hieronder vermeld. 

Volgend jaar zijn er weer Provinciale Statenverkiezingen en ook daarvoor wordt aan afdelingen gevraagd 
om GL te promoten; voor die bijdrage is de medewerking van leden onmisbaar. 

Dit jaar organiseren we, door onderbezetting, niet zelf de nacht van de nacht wandeling; 27 oktober. 
Hilly heeft een mailtje gestuurd met daarin het voorstel aan te sluiten bij andere organisaties.  

En even wat anders; waarbij leden ook een rol kunnen spelen: Als je van wandelen houdt; even een 
frisse neus wilt halen is het een aardige bijkomstigheid om bij degenen, die zich daarvoor hebben 
opgegeven, de Groene Vlieger in de bus te doen. Een keer per 2 maanden zal de GV dit jaar gaan 
verschijnen, dus het is geen tijdrovend werkje. En wie de GV voortaan alleen digitaal wil ontvangen 
wordt verzocht dit even door te geven aan Hilly.  
 
Voor Epe geven we nu de pen over aan Wilma en Jan Willem om te horen, hoe het haar  en hem bevalt 
en wat voor hen als een verrassing naar hun toe is gekomen in de discussies in de raad.  
En voor Heerde aan Geraldine. 
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Ervaring: 7 maanden als raadslid. 

Mei 2017.       De telefoon gaat………….. “Zou je op de lijst willen staan voor 
GroenLinks?”        

En daarna kwam alles in een stroomversnelling. Op 26 maart 2018 de 
beëdiging als raadslid. 

In de eerste periode tot aan de zomervakantie is mijn agenda overvol 
geweest. Een bijna fulltime baan in het onderwijs en daarnaast aan het 
werk als nieuw en onervaren raadslid. Als ik erop terug kijk, dan vraag ik 
mij af hoe ik het gered heb. Tegelijkertijd ook verbaasd en trots hoeveel je 

op “oudere” leeftijd nog kunt leren. Na de zomervakantie heb ik mijn baan in het onderwijs tot 
de helft terug gebracht, ondanks dat “vrije” tijd weer snel ingevuld wordt, geeft het toch wat 
lucht.  

Ik heb het geluk gehad dat ik samen met Jan Aalbers bij de 
coalitiebesprekingen mocht zijn. Daar werd ik dan ook 
direct ondergedompeld in de politiek. Bovendien leidde 
dat uiteindelijk tot het mooie resultaat dat we een 
wethouder van GroenLinks in het college hebben. Dat 
betekende wel dat ik als nieuweling direct fractievoorzitter 
werd. Jan Willem en ik kwamen beide als onervaren 
raadsleden in de Raad. Ik kende Jan Willem niet of 
nauwelijks. Geen idee of we het samen zouden kunnen 
vinden. Na 7 maanden zijn we maatjes geworden (nu maar hopen dat Jan Willem dat ook 
vindt). We vullen elkaar aan en worstelen vaak met dezelfde problemen en onbekendheden. 

In de periode tot de zomer zijn we d.m.v informatiebijeenkomsten wegwijs gemaakt in de 
gemeente. Te denken valt dan aan bijeenkomsten over de volgende onderwerpen: 
Veiligheidsregio, Sociaal Domein, Samenwerken in de Regio en Dienstverlening en 
Communicatie. 

Ook werkbezoeken, zoals Lucrato, Landgoed Tongeren, Festival van de Cleantech Regio en 112 
event Vaassen hoorden daarbij. 

Daarnaast heb ik zelf zitting in het Presidium, de commissie Planning en Control en de 
agendacommissie. De laatste commissie was achteraf een verrassing. Zitting in de 
Agendacommissie betekent namelijk ook dat je met enige regelmaat de 
raadscommissievergaderingen voorzit. Daar hebben alle leden uit de commissie inmiddels een 
scholing voor gevolgd. Desondanks vond ik het superspannend, maar met enige ondersteuning 
van de griffie kijk ik er met tevredenheid op terug. Achteraf, betrap ik mijzelf er soms op dat ik 
het eigenlijk ook nog best leuk vind. Op dit moment zijn we bezig met de begroting. Een hele 
klus. Gelukkig zien we veel zaken uit ons verkiezingsprogramma hierin terug. Op de website van 
GroenLinks en in het Veluws Nieuws van 17 oktober kun je onze reactie op de 
programmabegroting 2019-2022 lezen.  
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We hebben helaas afscheid moeten nemen van Edwin van den Elsaker als fractievolger. Maar 
we gaan hem zeker niet vergeten. We zullen dan ook niet schromen om hem aan zijn jasje te 
trekken als we van zijn deskundigheid gebruik kunnen maken. Gelukkig hebben we Tilly Meijer 
bereid gevonden als nieuwe fractievolger. 

De komende periode staan Jan Willem en ik nog grote uitdagingen te wachten, zoals de 
Energietransitie en de nieuwe omgevingswet. We proberen daarin scherp te zijn en het 
gedachtengoed van GroenLinks zoveel mogelijk zichtbaar te maken. 

Tot slot wil ik alle kiezers bedanken voor hun stem. Boven verwachting, fijn en het geeft mij 
energie om onze gemeente nog mooier en groener te maken! 

Wilma Baltus; wbaltus@epe.nl  

We zijn nu een half jaar verder en het raadswerk begint steeds 
meer zijn vorm te krijgen.                
Deze eerste periode was vooral veel informatie tot je laten komen 
over veiligheid, gemeentelijke organisatie, het Sociale domein, 
dienstverlening, communicatie, energietransitie, verduurzamen, 
regionale samenwerkingsverbanden en nog veel meer.  We 
hebben allerlei bijeenkomsten bezocht. Soms zag je even niet de 
verbanden, maar werkende weg is er inzicht ontstaan hoe het 
werkt. Wilma en ik zijn een team geworden, jammer dat Edwin 
moest afhaken en met Tilly erbij zal vast goedkomen. We gaan 

steeds meer naar de concrete invulling van het GroenLinks gedachtengoed. 

In het collegeakkoord staan een groot aantal speerpunten die voor GroenLinks van groot belang 
zijn zoals duurzaamheid en energietransitie, toegankelijkheid en kwaliteit van de zorg. Er zijn de 
afgelopen tijd verschillende bijeenkomsten geweest over zorg en over duurzaamheid en de 
energie transitie. Zo waren er bijeenkomsten van de provincie en de Cleantech Regio over 
duurzaamheid en energietransitie. (Cleantech Regio is een samenwerkingsverband van de 
gemeenten Apeldoorn, Deventer, Brummen, Heerde, Lochem, Voorst, Zutphen en Epe om 
samen te werken aan een energie neutrale en duurzame economie en samenleving). De 
ambities van de Cleantech regio ambities zijn groot. De gemeente Epe onderschrijft deze 
ambities.  

Wat mij daarbij opviel is dat de weg naar verder verduurzamen in de gemeenten en de 
komende energietransitie vraagt om een andere manier van denken en handelen. Dit houdt in 
dat mensen gaan omdenken en dat er niet gedacht wordt in problemen maar in kansen. Een 
menselijke eigenschap is dat mensen eerst in de weerstand springen en de hakken in het zand 
zetten als er grote veranderingen gaan plaatsvinden. En dat is ook het geval bij de 
energietransitie en het verduurzamen. Het gegeven dat we van het gas gaan staat vast. We 
moeten alleen oppassen dat we niet zeggen wat en hoe de uitvoering van de energietransitie 
moet gebeuren. We zullen de vraag hoe, wat, en wat levert het uiteindelijk op bij de mensen 
zelf moeten leggen en met elkaar deze uitdaging aan moeten gaan. De eerste vraag die er 
steeds gesteld zal worden is wie gaat het betalen.  
Met name voor mensen met de lagere inkomens is dit een groot vraagteken. Daar zal rekening 
mee gehouden moeten worden. Maar heel veel veranderingen hebben te maken met het 
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veranderen van gedrag en dat kost vaak niets of levert geld op. Dus kijk wat jezelf kunt doen, 
voordat je naar de ander wijst.  Er zal dus ingezet moeten om met de inwoners in gesprek te 
gaan en de ideeën, de belemmeringen om te zetten in kansen en in acties. Ik vind dit zelf de 
uitdaging om hiermee aan de slag te gaan en iedereen mee te krijgen.  

Over het Sociale Domein (de Wmo, jeugdzorg en de participatiewet) zijn er ook verschillende 
bijeenkomsten geweest. De complexiteit van de zorgvragen is een aandachtspunt. Het aantal 
zorgaanvragen neemt in 2018 iets af, maar de zwaarte van de zorg neemt toe. Dit heeft dan 
ook weer invloed op de financiering. Tot nu toe wordt dit steeds opgelost. Bij de gemeente Epe 
staat de zorgvraag van de mensen centraal, is de toegankelijkheid goed en wordt de zorg 
verleend die nodig is. We zullen de ontwikkelingen kritisch blijven volgen. Al met al is het eerste 
halve jaar vooral een tijd geweest om in de materie te verdiepen. Zowel Wilma als 
ondergetekende zijn nieuw en dat maakte het soms wel moeilijk omdat we nog niet altijd goed 
op de hoogte waren van procedures. Maar samen hebben we ons er doorheen geslagen en 
vullen we elkaar aan. Samen zullen we het GroenLinks geluid in de raad laten horen. 

Jan Willem van der Baan  ( jwvanderbaan@epe.nl ) 

Van Geraldine.; (sommige gebeurtenissen in Heerde zouden onze 
vroegere naam “Gifkikker” eer aan doen!) 
 
Hoera! Heerde krijgt er een benzinepomp bij. Niet omdat het moet, 
maar omdat het kan. En de initiatiefnemer (een bekende uit de regio) 
zo’n grote zak geld meeneemt dat er een woning kan worden opgekocht 
en de verkeersveiligheid bij de Keet van Heerde “aanzienlijk” verbeterd 
kan worden. 
En dat in tijden dat er vanaf 2030 geen voertuigen op fossiele brandstof 
verkocht mogen worden, 

de overheid door de rechter is verplicht meer haast te maken met de uitvoering van het 
klimaatakkoord en in leasecontracten steeds meer voor een elektrische auto gekozen wordt. 
Opnieuw werd duidelijk, terwijl alle partijen (behalve Gemeente Belangen/Boerenpartij) tijdens 
de verkiezingen zoveel nadruk legden op duurzaamheid, deze duurzaamheid alleen betrekking 
heeft op zonnepanelen. Dat wilde de initiatiefnemer wel toezeggen, bleek tijdens de discussie. 
Wat eigenlijk geen discussie (uitwisseling van standpunten) was, maar slechts elkaar laten 
kennisnemen van de partijstandpunten en dus geen enkele neiging om te luisteren naar de 
ideeën van een andere partij en te overwegen of deze enig hout zouden kunnen snijden. 
U begrijpt: hier schrijft een gefrustreerd persoon, die niet voor eerste keer merkt dat er in 
Heerde niet gekozen wordt voor goede (integrale) ruimtelijke ordening, maar praktische 
postzegelplannetjes waar de lokale ondernemer niet bij betrokken wordt en uiteindelijk het 
nakijken heeft. Leve de uitnodigingsplanologie! 

 

Reacties en aandachtspunten kunnen naar:  
Christien Heinen, cheinen@xs4all.nl en/of Hendrik Tuinstra, hendrik.tuinstra@hccnet.nl en/of 
Hilly Schäffer: hillyschaffer@kpnmail.nl  
GroenLinks Epe: www.epe.groenlinks.nl; GroenLinks Heerde: www.heerde.groenlinks.nl  
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